
11 november 2005 
Beste medebestuurders van het Samenwerkingsverband, 
 
Gisteren na, voor mij lang wikken wegen, met Shalom mee geweest naar een gesprek met de 
jurist Benno Friedberg. Het wikken en wegen kwam voort uit de gedachte dat ik het gesprek 
met Friedberg niet zo’n goed idee vond, omdat die beslissing om met Friedberg te spreken 
niet was voortgekomen uit een gezamenlijk genomen beslissing. 
Hoe dan ook, uiteindelijk ik was erg gelukkig met het feit dat ik bij dat gesprek aanwezig was. 
Conclusie: Uit gevoelens van ongenoegen kan toch iets positiefs voortkomen. 
Het was dus een voortreffelijke ingeving om met Friedberg te gaan spreken. 
   
Verslag van de bijeenkomst. 
 
Friedberg benadrukte ettelijke malen de noodzaak van het samen werkingsverband. 
Zonder samenwerkingsverband geen zaak!!! 
 
Brief naar JMW om aan te geven dat wij van plan zijn een proceduredure op te starten ter 
rekening en verantwoording van het geld dat zij hebben beheerd. 
 
Op grond van die brief kunnen wij een verzoek indienen bij de rechtbank om beslag te leggen 
op het vermogen van JMW. 
 
De rechter zal, aldus Friedberg, dat verzoek om beslaglegging honoreren. 
 
Het zal erg moeilijk worden voor JMW om dat beslag op te heffen omdat zij dan een garantie 
moeten afgeven. 
 
Er moet een algemene bemiddelaar worden benoemd in de vorm van een commissie. 
Het kernprincipe voor het onderhandelen door die commissie is: ‘druk uitoefenen’. Voor 
JMW zullen hiervoor de overlevingsstrategieën worden ingezet.  
Die bemiddelingscommissie moet bestaan uit een goede afspiegeling van vakbekwame 
mensen. Dus: jurist, notaris, econoom, historicus etc. 
In die commissie zal ook iemand van JMW zitting moeten hebben om te voorkomen dat JMW 
zal zeggen geen boodschap te hebben aan die commissie. Zij worden dan immers buiten 
gesloten. 
 
JMW zal de risico’s gaan afwegen. Er is in de joodse gemeenschap, aldus Friedberg, weinig 
begrip voor hun opstelling. 
 
Het zwaartepunt van ons onderzoek moet zijn op macroniveau. 
 
Ik benadruk nogmaals dat onze doelstellingen alleen dan kans van slagen heeft als wij in 
gezamenlijkheid opereren. 
 
Het moge duidelijk zijn dat ik een voorstander ben van bovengenoemde opzet. 
 
Hartelijke groet, 
Flory 

Archief Philip Staal


